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Dato: 31. marts 2011

J.nr.: 2011/307-74

Indfødsretsudvalget
Christiansborg

Ministeren for flygtninge, indvandrere og integrations besvarelse af spørgsmål 
nr. spørgsmål nr. 87, alm. del. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Johanne 
Schmidt-Nielsen (EL). 

Spørgsmål nr. 87:

”I forlængelse af svaret på IFU alm. del – spørgsmål 81 bedes ministeren redegøre for, 
hvorfor der er så stor en forskel på, hvor mange statsløse børn der pr. år er meddelt 
dansk statsborgerskab i medfør af FN-konventionen af 1989 om barnets rettigheder i 
perioden 1992 – 2008 og i perioden 2009 - 2010.”

Svar:

Der kan ikke gives noget entydigt og klart svar på det stillede spørgsmål.

Det kan dog oplyses, at Integrationsministeriet i sidste halvdel af 2008 oplevede en 
markant stigning i antallet af indkomne ansøgninger fra personer, der er født statsløse i 
Danmark, og som i medfør af FNs konvention af 1989 om barnets rettigheder har kun-
net optages på lovforslag om indfødsrets meddelelse efter § 17 i cirkulæreskrivelse nr. 
61 af 22. september 2008 om naturalisation.

Ifølge de for Integrationsministeriet foreliggende oplysninger kan stigningen i antallet af 
ansøgninger skyldes, at kendskabet til cirkulæreskrivelsens § 17 er forøget gennem 
udlændingenes netværk.

Med venlig hilsen

Søren Pind
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